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1. Tegevusülevaade 

1.1. Juhatuse otsuste täitmisest 

1.2. Toimunud kohtumised  

11.12 LIFE lendoravaprojekti koosolek – Arpo 

Üldine projektikoosolek. Tegevuste osas arenguid ei ole. Kõik partnerid andsid nõusoleku, et ELF astub 

projektist välja. 

11.12 Rahandusministeeriumi planeeringute veebiseminar – Andres, Kertu 

Kitsenduste seadmisest planeerimismenetluse käigus. On näha, et arvestatakse hüvitamise kohustusega 

rohkem kuid jätkuvalt on ka ebaselgusi. Materjalidega saab tutvuda aadressil 

https://planeerimine.ee/koolitused-leht/koolitusmaterjalid-2020/. 

14.12 EMSN nõukogu ja juhatus – Arpo 

Arutati eelarvet, mis on tasakaalus (nullis), otsustati standardi uuendamise töökorra muudatus. EMSN 

arengustrateegia dokumendi arutelu. Plaan organisatsiooni 1 inimene juurde võtta, kes aitaks EMSN 

tegevust koordineerida ja assisteeriks tegevjuhti. 

14.12 kohtumine keskkonnaministriga – Ando, Andres, Arpo 

Esimene kohtumine keskkonnaminister Rain Epleriga, toimus sõbralikus õhkkonnas, minister on 

erametsanduse küsimustega hästi kursis (tema nõunik on Ülle Läll). Rääkisime oma tegevustest ja 

plaanidest, rohelisest kaardist ja keskkonnateemalistest algatustest. Minister on valmis ennast kehtestama 

ja ei karda mittemeeldida. 

15.12 Fondi arutelu – Arpo, Andres, Ando 

Sõlmisime kokkuleppe fondi käimalükkamiseks projektijuhi Pille Ligiga. Arutelud on toimunud 

iganädalaselt, oleme rääkinud tehnilistest küsimustest, põhikirjast jm. 

17.12 PEFC standardi kaasajastamise seminar – Kertu 

Töörühm ei ole jõudnud kokkuleppele, millisest pindalast algab suur ja millisest väike metsaomand. 

Juhatuse arutelus tõstatati küsimus, kas selle peaks üldse standardis ise sätestama. Sõnastust võiks muuta. 

17.12 ÜPP juhtkomisjon – Andres 

Metsateemasid koosolekul ei puudutatud. 

17.12 LIFE kliimaprojekti taotluse arutelu – Ando, Andres, Arpo 

KeM paneb kokku suurt LIFE kliimaprojekti, mis kestab 10 aastat. Oleme partnerina juures, et luua 

koostöös Eesti Maaülikooliga erametsadesse näidisalasid, kus kasvatada eriliigilisi segapuistuid. 

Puuliikidest sooviksime katsetada järgmisi (koos okaspuuga): tamm, pärn, kask, künnapuu, lehis, pöök. 

Valmistame ette taotlust. 

18.12 Bioenergia säästlikkuse arutelu – Andres 

- Taastuvenergia direktiivi (RED II) taas avamise konsultatsiooni seisukohtades ütleme, et metsa 

majandamise tulemusena tekkivat tööstuslikuks tootmiseks sobimatut puitu kasutada bioenergia 

tootmiseks; taastuvenergia eesmärgil bioressursi kasutamise säästlikkuse kriteeriumite 

taasavamine, sh karmistamine ei ole põhjendatud; juhul kui siiski kriteeriumid avatakse 

muutmiseks, tuleb juhinduda proportsionaalsuse põhimõttest ning arvesse tuleb võtta 

liikmesriikide eripärasid, säästlikkuse kriteeriumite tagamiseks välja töötatud süsteeme, tõendeid 

ja andmebaase jne.   



 
 

- Analüüsida, milline info on läbirääkimise pidamiseks RED II muutmise valguses veel puudu ning 

leida neile vastused. 

- Suurendada suhtlust ja teha preventatiivset lobitööd eritasanditel (sh tuua praegusest rohkem 

välja sotsiaalmajanduslik mõju): 

• MKM ja KEM briifivad Välisministeeriumi sh saatkondi (MKMil tulemas nkn üks kohtumine 

energeetika teemadel VÄMiga seega saame seda teemat kohe ka üles võtta, metsa teemadele 

kutsume juurde ka KEMi  

• Turuosalised suhtlevad aktiivselt ka ELi ühingute ja assotsiatsioonidega, et avaldatud (mõneti 

ründavate) artiklitele vastukaaluks teadmiste põhist lähenemist ja fakte juurde tuua ELi üleselt 

ning võimalusel ka siseriiklikult. 

• Fookus esialgu Brüsselil ja riigisisese diskussiooni käivitamisel (st tasakaalu loomine)  

• Riigisisese diskusiooni osas kontakteeruda Veiko Uriga, et teemat põrgatada ja tema tunnetust 

saada kas ta sooviks olla teema eestkõneleja vms (võtan kontakti loomise enda peale). 

22.12 Fondi arutelu – Ando, Andres, Arpo, Ants 

29.12 Fondi arutelu - Ando, Andres, Arpo, Ants 

5.01 Fondi arutelu - Ando, Andres, Arpo, Ants 

5.01 LIFE kliimaprojekti taotluse arutelu – Ando, Andres, Arpo 

5.01 LIFE ELO projektikoosolek – Ando, Arpo 

Uus LIFE projekt, mille sisuks on omanikepõhine looduskaitse, maaomanike ja looduskaitsjate koostöö. 

Juhtpartnerid on EU katusorganisatsioonid Eurocite ja ELO. 

6.01 Kohtumine Riho Terrasega – Ando, Andres, Arpo 

Konstruktiivne kohtumine, arutasime erinevate metsandust puudutavate EL teemade üle. Eurosaadiku 

seisukohad on üldiselt metsanduse ja maaelu soosivad. 

7.01 LIFE ELO projektikoosolek – Arpo 

7.01 Bioenergia säästlikkuse arutelu – Andres 

8.01 LIFE IP kliimaprojekti tegevuste arutelu, hinnastamine, taotluse ettevalmistamine – Arpo 

1.3. Tulevased kohtumised  

12.01 LIFE kliimaprojekti taotluse arutelu - Arpo 

13.01 Kogu pere metsapäeva korralduskoosolek – Arpo, Andres, Kertu 

13.01 Metsakomm koosolek – Arpo, Kertu 

14.01 Metsaseltsi juhatus – Andres 

Metsaseltsi juhatuse uute liikmete ja presidendi valimised kevadel. 

14.01 LIFE kliimaprojekti taotluse arutelu - Arpo 

14.01 Metsanduse kutsenõukogu koosolek – Kertu 

19.01 Metsapöördumise arutelu RK keskkonnakomisjonis – Andres, Ando 

7 meest ja 2 naist tegid Riigikogule pöördumise kaitsealadel lageraiete keelustamiseks, raiemahtude 

vähendamiseks ja üldise linnurahu kehtestamiseks. Toimub veebiarutelu. 



 
 

1.4. Meedia ülevaade 

Viimase kuu jooksul avaldasime 1 pressiteate ja 2 arvamuslugu: 

• 2020. aasta tegu ja tegematajätmine 

• Looduse muutumist ei saa peatada (Eesti Ekspress) 

• Ando Eelmaa: kas liblikad vajavad pelleteid? (Postimees) 

1.5. Muu jooksev info ja tegevused 

• Jahindus 

Vahetult enne jõule tuli KeA välja jahindusnõukogude töökorra muutmise eelnõuga, sooviti 

kaotada konsensuse nõue. Nii meie, ETKL kui EPKK olid seisukohal, et konsensusenõue peaks 

jääma, sest see on ainuke instrument, mida saame maaomanike kaitseks kasutada. 

Jahimehed soovivad konsensusenõude kaotamist ja lihthäälteenamusega otsustamise 

kehtestamist. 

Teine küsimus, mida sooviti muuta, oli RMK maaomanike esindajaks määrata. Meie 

hinnangul on RMK riigi esindaja ja tegime ettepaneku RMK üldse jahindusnõukogust välja 

arvata. Saatsime oma seisukohad 8. oktoobril ja ootame KeA tagasisidet. 

• Projekti aruandlused 

Arpo tegeleb projektide aruandlusega – LIFE projektid, KeM sertimise projekt, KIK projektid. 

• KIK vooru tähtaeg 1. märts 

Esitame taotluse kogu pere metsapäeva ja metsamajandajate konkursi korraldamiseks. Eraldi 

taotluse esitab ka EMSN rohelise kaardi käimatõmbamiseks, taotluse kavatseb esitada ka 

Eesti Metsaselts. 

• Roheline kaart 

EMSN plaanib lähiajal alustada väljatöötatud nõuete testimisega. 

2. Metsaomanike nõustamise korraldamine maksustamisküsimustes 

Plaan on palgata Eha Kütt tulude deklareerimise perioodil EEML liikmeid maksuteemadel nõustama. 

Valmistame ette ja lepime Ehaga kulu kokku. Tegu oleks tasuta teenusega ainult meie liikmete 

liikmetele. 17.02 on tulemas ka maksustamisteemaline veebiseminar koostöös Erametsakeskusega. 

3. EEML 2021. a eelarve 

2020. a kulud olid planeeritust väiksemad kuna pidime palju üritusi ära jätma, ei toimunud lähetusi, 

maksime vähem sõidukompensatsiooni jne. Samuti otsustasime juba kevadel olla kulude osas 

konservatiivsemad, kuna polnud teada, kuidas covid majandust mõjutab. 2021. a suurendame veidi 

palgafondi. Samuti suurendatakse juriidilise nõustamise eelarverida. 

• Uute liikmete kaasamine. Suhtleme uuesti metsaühistutega, kes võiksid olla tulevikus 

erametsaliidu liikmed. 

4. Maa hindamise seaduse muutmine 

Ei peaks arvesse võtma metsa, mis seal maa peal kasvab st kasvava metsa väärtust. Saime oma 

seisukohtadele tuge ka Omanike Keskliidult. 

Riigil ei ole vaja välja töötada kasvava metsa hindamise metoodikat. Täna kasutatakse seda LK maade 

ostmisel ja see ei toimi. Peaks arvestama hoopis turuhinnaga. Saatsime oma seisukohad, menetlemine 

jätkub justiitsministeeriumis. Teema Riigikogusse jõudmiseni läheb veel aega. 

5. Toetuste määruse muutmine 

Riiklike toetuste määrus. Me tegime ettepanekud osaliselt leevendada kvalifitseerimistingimusi. 

Mitteametlikult oleme kuulnud, et osade ettepanekutega on arvestatud. Tõenäoliselt leevendatakse 

nõustamiste arvu (võib kajastada korduvaid nõustamisi). Edasi lükati ka 400 liikme nõue. Sel aastal 

jääb kehtima 200 liikme nõue, 400 liiget peab toetuse saamiseks olema järgmisest aastast. Lähiajal 

peaks välja tulema ka allkirjastatud määrus. 

https://erametsaliit.ee/2020/12/29/5147/
https://ekspress.delfi.ee/artikkel/91972645/looduse-muutumist-ei-saa-peatada
https://leht.postimees.ee/7135183/ando-eelmaa-kas-liblikad-vajavad-pelleteid


 
 

Metsameetme eelarve ettepanek maaeluministeeriumilt on u 3,3 mln, st toetusega jätkatakse 

sarnaselt varasemaga ja detsembris meie volinike tehtud pöördumine kandis vilja. Pöördumisele 

avaldasid toetust nii Maaelu- kui Keskkonnakomisjon. 

6. Looduse fond – tegevuskava ja rahastus, EEML roll fondi asutamisel 

Sõlmitud on suuline tööettevõtuleping Pille Ligiga, kes teeb ettevalmistusi fondi käivitamiseks 

Tegeleme põhikirja ettevalmistamise ja võimalike kaasalööjate otsimisega. Kuna algus nõuab rohkem 

inimressurssi, võib Ando Eelmaa varsti loobuda EEML juhatuse esimehe kohast. 

7. Liikmete üldkoosoleku kokkukutsumine 

Juhatus otsustas korraldada EEML liikmete üldkoosolek 2. veebruaril kell 14 Teamsis. Võimalus osaleda 

ka Metsamajas kohapeal. 

Koosoleku päevakorras on: 

• Koosoleku rakendamine (juhataja ja protokollija valimine, kvoorumi kontrollimine) 

• Päevakorra kinnitamine 

• Põhikirja muutmise kinnitamine 

• SA asutamises osalemise kinnitamine 

Volinike kinnitamiseks korraldatakse eraldi üldkoosolek, kuna see nõuab eelnevalt metsaühistute 

üldkoosolekute korraldamist volinike valimiseks. Kuna seadus volinike asendusliikmete valimist ette ei 

näe, ei saa volinikuks määrata suuremat arvu inimesi, kui liikmete arvu järgi lubatud on (1 volinik 

metsaühistu 150 liikme kohta). Volinike kinnitamise kohta saadame ühistutele ka täpsema info. 

8. Muud küsimused 

• Proovime luua kontakti uue Transpordiametiga (endise maanteeameti, veeteede ameti ja 

lennuameti baasil loodud ühendasutus) ja selle uue juhi Kaido Padariga. 

• Proovime uuesti tõstatada Metsaregistri andmete avaldamise teema, kõik peaks olema logitud. 

KeM ise tõmbas käima metsaseaduse muudatuse, et kaitsta SMI asukohtade andmeid, seal võib 

tulla võimalus ka muudeks muudatusteks. 

9. Järgmine juhatuse koosolek 

Järgmine juhatuse koosolek toimub 2. veebruaril kell 10 Teamsis. 

 

 

 

 

 

 

 

Koosolekut juhatas Ando Eelmaa, protokollis Kertu Kekk. 


